
 

  
 
 

  
  
  

Referat Studienævn for Audiologopædi   
  
  
Dato og tidspunkt: 21. juni 2021, kl. 13:15 – 16:15 
Lokale: Zoom-møde 
Til stede: Jesper Schmidt (forlod mødet under pkt. 9g) (JS), Laila Kjærbæk (LK), Maja Louise Runa  
 Jensen (MLRJ), Laura Nyholm Jakobsen (forlod mødet efter pkt.9c) (LNJ), Mette Wiese  
 Nygaard (deltog ikke under pkt. 4) (MWN), Sarah Færch Hansen (SFH), Thomas O. Madsen 

(TOM), Heidi Christensen (HC) 
Afbud fra: Rineke Brouwer, Signe Bojsen Jepsen  
Referat sendt til  
orientering til: Sharon Millar, Jesper Tinggaard Svenden 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
  

  
Punkter til drøftelse  
 
1. Dagsorden  
 1  Godkendelse af dagsorden 21. juni 2021 
2. Referat  
 2  Godkendelse af referat 25 maj 2021 
3. Meddelelser 
 3a Studienævnsformanden 
 3b De studerende 
 3c Sekretariatet 
4. Merit- og dispensationsansøgninger 
 4 Behandling af indkomne studenteransøgninger - SAGA 
5. Sager til behandling: Eksamen 
 5a Ingen sager til behandling 
6. Sager til behandling: Undervisning 
 6 Ingen sager til behandling 
7. Sager til behandling: Studieordninger 
 7 Ingen sager til behandling 
8. Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
 8a Undervisningsevalueringer F21 
 8b Studiemiljø 
 8c Studiestart S21 
9. Andre sager til behandling 
 9a Oversigt annuum 2021 
 9b Ansøgning om midler til dimission 
 9c Ansøgning om midler til studiestart KA 
 9d Høring over udkast til fem bekendtgørelser 
 9e Ændringer i adgangskrav og udvælgelseskriterier for kandidatuddannelser 
 9f Indmeldelse af ændring i eksisterende uddannelser 
 9g Vejledning: skriftlige hjemmeopgaver - teksten på hjemmesiden 
 9h)  Indstiller af Thomas O. Madsen som konstitueret studieleder  
10. Eventuelt 
 10 Eventuelt 
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Ad pkt. 1  
Det blev besluttet at tilføje et nyt punkt på dagsordenen: 9h) Indstilling af Thomas 
O. Madsen som studieleder. Herefter blev dagsordenen for 21. april 2021 blev god-
kendt.   
 
Ad pkt. 2  
Referat fra 25. maj 2021 blev godkendt på mødet uden bemærkninger.   
  
Ad pkt. 3  

a. Formanden:   
- Oplyste, at fakultetet har fremsendt skrivelse om Studiegenstart. Di-

rektionen har besluttet at afsætte penge til alle fakulteter, og HUM har 
besluttet at bevilge 100 kr. pr. studerende, hvilket vil sige 20.100 kr. til 
Audiologopædi. Der er en række krav, som skal opfyldes, når vi bruger 
pengene i tidsrummet studiestart til midt oktober. Der skal være fokus 
på studerende på både BA og KA. Det er vigtigt, at vi alle spreder bud-
skabet, så der kan handles på indkomne forslag på mødet i august.    

- Orienterede om, at fakultetet har fremsendt den reviderede tekst, som 
har været i høring i studienævnene om brug af hjælpemidler til eksa-
men. Teksten bliver nu indsat i alle studieordninger.    

- Informerede om, at fakultetet har afsluttet indtastning af handleplaner 
for alle uddannelser.   

- Oplyste, at der er kommet invitation fra SDUUP om det tredje samar-
bejdsmøde den 13. september 2021 med emnet Working Together.   

- Informerede om konstitueringen af LK som både studienævnsformand 
og studieleder under RB’s sygemelding til og med den 15. august 2021. 

- Oplyste, at ministeriet har meddelt universitetet at motiveret ansøg-
ning ikke kan gøre det ud for en fagspecifik test, og at der bl.a. derfor 
ikke bliver udarbejdet fagspecifikke tests i forbindelse med optag 2022 
på Audiologopædi. Der er fra centralt hold sat gang i arbejdet med at 
nytænke og udvikle det testbaserede optag med virkning fra 2023. Uni-
TEST vil blive afviklet i 2022.   

b. De studerende havde ingen kommentarer. 
c. Sekretariatet: 

- Oplyste, at de sidste mundtlige eksamener afvikles i disse dage. Des-
værre ser det ud til, at der i år er flere udeblivelser – særligt blandt 2. 
semesters studerende.  

- Informerede om de nye retningslinjer for mødeforplejning på SDU, 
dekanen har dog besluttet, at der fortsat kan være en mindre forplej-
ning på studienævnsmøderne.  

- Orienterede om, at Studiemiljøundersøgelsen (SMU’en) vil blive be-
handlet på mødet i august. Fakultetet vil snarest fremsende liste over 
hvilke emner, studienævnene skal fokusere på ved behandlingen.  

- Oplyste, at SPS har været i udbud, og desværre er SDU ikke tildelt 
kontrakten. Det betyder, at der fra 1. september ikke længere er 
støttegivere ansat på SDU. Studerende kan fortsat kontakte SPS, som 
vil hjælpe alle studerende videre.  
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- Informerede om, at de fagspecifikke tests i år var udeladt ifm. UNI-
testen.  

- Orienterede om, at alle ansatte skal gennemføre E-læringsforløbet 
om Uddannelseskvalitet på SDU. E-læringsforløbet introducerer til 
SDU’s kvalitetssystem, praksis og værktøjer i relation til uddannelses-
kvalitet- og udvikling. Studerende har også mulighed for at gennem-
føre forløbet.  

 
Ad pkt. 4  
Der blev behandlet 6 ansøgninger, hvoraf 5 var formandsbehandlet.  Se fortroligt re-
ferat.   
  
Ad pkt. 5  
Ingen sager til behandling   
  
Ad pkt. 6  
Ingen sager til behandling   
  
Ad pkt. 7  
Ingen sager til behandling 
  
Ad pkt. 8  
a) Studienævnet gennemgik undervisningsevalueringerne og konkluderede, at 

kommentarer om studiemiljø i høj grad skyldes Corona, og at det er tydeligt, at 
Corona-situationen har påvirket studierne. Studienævnet vurderede, at det er 
vigtigt at have fokus på dette i næste semester. Undervisningsevaluering for 
Stemmelidelser er udsat til næste møde (16.08.21). 

b) Studienævnet drøftede om der var grundlag for at iværksætte tiltag på bag-
grund af kommentarerne i undervisningsevalueringerne, men kom frem til at 
semesteret har været meget atypisk, og at det forhåbentlig automatisk bliver 
bedre at være studerende, når der igen åbnes op for fysisk undervisning.  

c) MNW kunne oplyse, at arbejdet med studiestart fortsætter og kunne oplyse, at 
der har været ros fra Vejledningen/Fakultetet over studiestartsprogrammerne, 
som har taget højde for alt. TOM bemærkede, at det bør overvejes at sætte 
flere undervisere på til præsentationen i forbindelse med studiestart, da han på 
tidspunktet for studiestarten også vil være på programmet i rollen som studie-
leder. SN talte om at det i det hele taget er en god idé med en bred inddragelse 
af undervisere fra uddannelsen og især undervisere fra 1. og 2. semester.  

  
Ad pkt. 9   
a) Oversigt over forbrug på annuum blev præsenteret og studienævnet beslut-

tede, at alle bedes overveje mulige forslag. Punktet vil blive behandlet på mø-
det i august. (16.08.21)  

b) Studienævnet bevilgede de ansøgte midler til dimissionen. 
c) Studienævnet bevilgede de ansøgte midler til studiestart for KA.  
d) Studienævnet havde ingen bemærkninger til høring over udkast til fem be-

kendtgørelser. 
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e) Studienævnet ønsker ingen ændringer i adgangskrav og udvælgelseskriterier 
for kandidatuddannelsen. 

f) Studienævnet ønsker ikke at indmelde ændringer til titel, uddannelsessprog, 
normeret studietid, karakterkrav mm.    

g) Studienævnet drøftede det forelagte forslag, og der blev må mødet foretaget 
enkelte ændringer, og derefter vedtog studienævnet en ny vejledning for skrift-
lige hjemmeopgaver.  

h) Studienævnet indstiller Thoms O. Madsen som studieleder i perioden 16. au-
gust 2021 til 31. december 2021. 

  
Ad pkt. 10  
-  
  
  
Næste møde afholdes mandag 16. august 2021, kl. 13:15 – 16:15 i Lysningen, 
stuen   
  
  
   
  
  

Laila Kjærbæk  
Kons. Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel  

                                      Studienævnssekretær  
  
  

 
 
 


